

加州大学圣地亚哥分校—当代中国研究中美合作计划
China-U.S. Collaborative Research Initiative on Contemporary China
研究计划征稿启事 | Call for Proposals

为促进中美学术交流与合作，加州大学圣地亚哥分校 21 世纪中国研究中心计划推进一系列关于当代中国政治、经济和社会方面的中美学者合作研究项目。欢迎国内高校或研究机构青年学者申请加入该中心研究团队，开展合作研究。

21 世纪中国研究中心位于加州大学圣地亚哥分校国际关系与亚太研究院，它是全球领先的当代中国研究方向的教研机构。该中心研究阵容强大，特别重视实证研究和相关政策分析，您可以到中心网站了解更多信息 <http://china.ucsd.edu/>。

该中心将在以下领域征招六名中方合作研究人员，入选中方研究人员将成为“中心学者”，由中心资助在 2014-2016 年期间到加州大学圣地亚哥分校访学两次，每次三个月，与中心学者共同研究并发表学术成果。该合作计划 2014 年夏启动，2016 年夏结束，除资助研究者外，各课题有少量经费支持。申请者必须提交以下方向具体研究课题：

1. 经济改革与当代中国政治经济
2. 经济政策决策过程
3. 社会矛盾、社会稳定与政府对策
4. 党建与组织、及政治体制发展

In order to promote US-China cooperation and understanding, the 21st Century China Program at the University of California, San Diego has launched a collaborative research initiative examining Chinese politics, economy and society. We invite scholars from Chinese academic and research institutions to submit proposals on specific topics and join the 21st Century China Program scholars in research collaboration.

The 21st Century China Program at the University of California, San Diego is a leading research and educational center that uses original research to promote China and China-US policy discussions. The Program has a strong research team, and it particularly values empirical and policy-relevant studies of China. For more information about the 21st Century China Program, please view its website: <http://china.ucsd.edu/>.

We will select six researchers in the following areas. Selected researcher will be designated as the “Program Fellow.” They will receive financial support from the Program so they can be in residence at UC San Diego for up to six months in total between 2014 and 2016. Limited funding will also be available for field research. It is expected that their research will lead to joint publications in academic journals. The project is set to begin in summer 2014 and last through summer 2016. Interested researchers need to submit a concrete topic from one of the areas below:

1. China’s economic reform and political-economy
2. Economic policy-making process
3. Social stability and policy
4. Development of Party, government, and other political institutions

5. 新媒体与互联网对中国政治、社会的影响
6. 产业政策、科技创新、企业家与政府
7. 海洋资源、国家安全与领土冲突

申请者必须满足下列条件:

1. 在中国大陆高校或其它研究机构任职的研究人员。同等条件下, 年青研究者(包括博士生和博士后)优先考虑
2. 有较强的社会科学方法论训练和背景
3. 有实证调查与研究经验, 在相关课题领域发表过或正在撰写有关文章
4. 具备较好的英语阅读与写作能力

如果您有意申请, 请在 2014 年 3 月 30 日之前提供下列材料, 并上传到:

<https://ucsdchina.submittable.com/submit/25744>

1. 个人简历 (中、英文各一份)
2. 相关论文或已经发表文章 1-2 篇
3. 申请参加合作研究陈述 (1-2 页, 英文)
4. 一份详细的研究课题大纲 (research proposal) (10-20 页, 中英文均可, 但中文须配 1-2 页英文提要)
5. 提供 2-3 名推荐人姓名、单位、职称、电子邮件和电话

5. The influence of Internet and new media on politics and society
6. Industrial policy, science & technology innovation, government-business relations
7. Ocean resources, national security and territorial dispute

Interested researchers must meet the following qualifications:

1. Must be affiliated with a Chinese academic or research institution. Junior researchers, including Ph.D candidates, postdoctoral fellows and assistant professors are preferred.
2. Strong background in social science research methodology.
3. Prior experience with field research on related topics or publication in related journals.
4. Strong English language (reading and writing) ability.

If you are interested in applying, please submit your application materials to the following submission site by March 30, 2014:

<https://ucsdchina.submittable.com/submit/25744>

1. Curriculum Vitae (in Chinese and English).
2. 1-2 writing samples such as previously published work or papers in progress.
3. A cover letter stating your research background and interest (in English, 1-2 pages).
4. A detailed research proposal (10-20 pages in Chinese or English; Chinese version must be accompanied by 1-2 page English abstract).
5. Contact information for 2-3 references (please provide the name, department, title, and email address or phone number).

如有问题, 请电邮中心助理 Catherine Castelli: chinagrants@ucsd.edu / For questions, please contact Catherine Castelli.